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Zápis z jednání rozšířeného kolegia děkana č. 2 

ze dne 2. 5. 2023, od 9:00 hodin v místnosti č. H 212 

Přítomni: P. Bednařík, O. Blažek, T. Gec, M. Gregor, P. Jüptner, T. Karásek, L. Krištoufek, 

T. Klabíková Rábová, J. Končelík, M. Pečená, L. Poslušná, I. Prázová, T. Cahlík, T. Nigrin, 

T. Nekola, D. Emler, Z. Kasáková, M. Krausz Hladká, M. Smetana, P. Soukup  

prostřednictvím platformy Google Meet: A. Veselý, P. Szobi, E. Vejchodská 

Hosté: G. Baranyaiová, G. Bošňáková, M. Hynčíková 

 

Aktualizace principů rozdělování finančních prostředků 

L. Krištoufek: Informoval o probíhajících diskuzích k aktualizaci principů rozdělování 
rozpočtových prostředků od roku 2024. Zároveň upozornil, že univerzitu čekají velké 
investice, které přináší velké nároky na fond Mikuláš, tedy fond na investiční rozvoj fakult a 
dalších součástí. Změny se budou týkat také indikátorů za vědecký výkon, kde je snaha 
postupně aktualizovat poměry rozdělování finančních prostředků. Pan prorektor upozornil, že 
je nutné ze strany fakult udržovat aktualizovanou datovou základnu, na jejímž základě budou 
finanční prostředky rozdělovány.  

T. Karásek: FSV zaslalo k předkládaný, materiálům (principy 2024, indikátory vědeckého 
výkonu) připomínky. Obecně FSV s navrženými principy souhlasí a u indikátorů vědeckého 
výkonu nevidí ani problém v rychlejším tempu zohlednění nových dat. Pan děkan 
v souvislosti s přechodem na tzv. plovoucí fix při výpočtu základního příspěvku na 
vzdělávání upozornil, že je potřeba dbát na to, aby počty studentů na fakultě minimálně 
neklesaly, spíše je třeba usilovat o mírný setrvalý nárůst v příštích letech. 

P. Jüptner: Dotázal se, zda toto doporučení k počtu studentů platí pro všechny instituty 
stejnou měrou, k čemuž pan děkan konstatoval, že doporučení platí pro všechny, ale s 
přihlédnutím k aktuální situaci na konkrétním institutu.  

 

Sdělení děkana:  

1. Aktuální stav jinonického projektu 

Pan děkan informoval o aktuálním stavu jinonického projektu. Výzvy 015 a 016 byly 
prodlouženy MŠMT do konce roku 2023, probíhají správní řízení k zatím nezkolaudovaným 
částem jinonického minikampusu. Stále se čeká na stavební povolení a následnou kolaudaci 
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přístavby a venkovních stavebních objektů. Námitku o podjatosti řeší Ministerstvo pro místní 
rozvoj. Průběžně jsou sbírány podněty k fungování jinonických budov a jsou řešeny aktuální 
problémy. 

 

2. Informace o chystaných změnách Programu CŽV na FSV UK - Odborné 
předměty pro veřejnost 

T. Cahlík informoval o úpravě cen v Programu CŽV, kdy byla opatřením děkana stanovena 
jednotná cena za každý vybraný předmět 4000 Kč. Tato problematika je řešena ve směrnici 
SO_011_001, která je dostupná na webu FSV. Pan proděkan požádal o zaslání případných 
připomínek do 20.5.2023.  

 

3. Rozpočet FSV UK pro rok 2023 

O. Blažek představil návrh rozpočtu, který byl členům rozšířeného kolegia děkana poskytnut 
před tímto jednáním.  

P. Jüptner: požádal o dovysvětlení položek v podkladových datech stipendijního fondu a 
možnostech jejich čerpání. M. Krausz Hladká konstatovala, že jde o změnu oproti loňským 
rokům, kdy není přesně určeno, na co mohou instituty jednotlivé položky čerpat.  

Požádal o zaslání vyčíslení nákladů k politologii ve veřejné politice tak, aby mohlo být 
Institutu sociologických studií zasláno vyrovnání. Pan tajemník přislíbil, že podklady budou 
zaslány do týdne od schválení akademickým senátem.  

Konstatoval, že paní rektorka informovala, že z NPO by bylo možné financovat provoz 
dětských skupin.  

P. Soukup: poděkoval za hladký průběh stěhování do Jinonic a také za součinnost 
jednotlivých pracovníků.  

Dále konstatoval, že představená čísla rozpočtu je potřeba vnímat v kontextu více let a nejen 
z pohledu aktuálního roku. Upozornil, že z jednotlivé fakultní činnosti (vzdělávání v českých 
programech, CJSP, projekty) jsou ‚daněny‘ výrazně rozdílnými sazbami režie. 

M. Gregor: Poznamenal, že je potřeba zohlednit, že fakulta jako taková absolvovala v 
minulých letech velký nárůst, ale aktuální ekonomická situace se vyvíjí tak, že je tento růst 
do budoucna neudržitelný. V dlouhodobých plánech je potřeba počítat s vytvářením 
dlouhodobých interních finančních zdrojů. 

J. Končelík: Poděkoval za připravený rozpočet a zaslané podklady k rozpočtu.  
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Předložený rozpočet byl rozšířeným kolegiem děkana schválen. 

 

4. Aktuální stav a probíhající aktivity v problematice umělé inteligence ve 
vzdělávání 

M. Nekola: Okomentoval aktuální situaci v problematice umělé inteligence. Institut 
ekonomických studií vydal k této problematice metodický postup, který bude použit jako 
základ pro připravovaná obecná pravidla FSV.  

M. Krausz Hladká: Tato problematika je řešena už několik měsíců, diskuze probíhá napříč 
celou FSV a také na úrovni univerzity. Jakmile budou k dispozici konkrétní závěry, bude 
informace zaslána všem členům rozšířeného kolegia.  

T. Cahlík: Dotázal se, zda je používání umělé inteligence primárně zakázáno a pouze po 
výslovném souhlasu je možné její využití. Toto je řešeno v bodu 4. zaslané metodiky a znovu 
to bylo potvrzeno na tomto jednání.  

 

Různé: 

Pan děkan požádal ředitele institutů (resp. vedoucí CJP) o následující informace, vč. termínů 
jejich dodání: 

1) Jsou již na letní měsíce plánovány ze strany institutů nějaké konferenční aktivity? 
Informaci podat do konce května 2023. 

2) Pan děkan požádal ředitele institutů o promyšlení rozmístění nástěnek v prostorech 
nového jinonického minikampusu. Možná umístění navrhnout do konce června 2023. 

3) V souvislosti se sestavováním rozvrhu na příští akademický rok požádal pan děkan o 
nominaci jedné osoby za každý institut a CJP do pracovní skupiny pro efektivní využití 
výukových místností v Jinonicích. Tuto skupinu povede M. Krausz Hladká a tato 
skupina by měla zahájit činnost v průběhu následujících týdnů tak, aby její závěry byly 
k dispozici do konce června. Nominace zaslat paní proděkance Krausz Hladké do 10.5. 

P. Soukup: Dotázal se na možnost umístit si na chodbách prostor v Jinonicích vlastní obsah 
(obzary atd.) P. děkan požádal, aby se s úpravami společných prostor vyčkalo až do 
zahájení zimního semestru. 

T. Nigrin: Dotázal se na možnost zřízení areálové rady, která by řešila aktuální provozní 
problémy.  
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D. Emler: 14.5. proběhne jednání rozvojové komise, na které mají možnost vyjádřit se 
zástupci studentských spolků. Podněty od zaměstnanců je možné předkládat této komisi 
také.  

 

 

Termín příštího jednání rozšířeného kolegia děkana bude dne 5. června 2023 od 10:00 

v místnosti H 212. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Monika Mandová                                 Vidi: PhDr. JUDr. Tomáš Karásek, Ph.D. 

 


